



*La version française suit*

Resolutions are related to *resolve*: a firm determination to do something. A new year is a time for dreaming about the months ahead, and setting resolutions to bring them to fruition.

Over here we're dreaming about a city filled with trees and teeming with pollinators and biodiversity. A city of people that acknowledge how dire the climate crisis is and acts accordingly, reducing fossil fuel dependency and emissions. A city that is prepared for extreme weather and works to be climate resilient, and where neighbours and communities care for each other in tough times. A city that rejects more sprawl and actively focuses on intensification and walkable, social 15-minute neighborhoods. A city where citizens are fully awake to the gravity of environmental crises, but through education, engagement, and connection find meaning in environmental action. This dream of a green capital city propels our work.

While the past few years have taught us that no one knows what a year will bring, we have a few resolutions for Ecology Ottawa for 2023. You can read our [2023 resolutions here](#). In short, we resolve to:

1. Build power across the city - and province - to influence change with decision-makers
2. Lead high-impact, vital campaigns and programs that advance our vision of a green capital, from pollinator community gardens to citizen science monitoring air pollution to electrifying the school bus fleet and more
3. Deepen collaboration, and share more of those stories with you
4. Work towards becoming a justice-centered organization
5. Strengthen community through joyful, meaningful events
6. Grow our new Citizen City pillar

And before we move forward into this new and ambitious year, a profound thank you to those who donated to our annual holiday fundraising drive at the end of 2022. Thanks to your generosity, we were able to qualify for a \$5,000 matching donation, ensuring a successful campaign! Proceeds will help facilitate a robust calendar of 2023 initiatives and sustain local environmental programs, community outreach and advocacy at the government levels. With your support, the work to protect and restore the local environment is possible.

Let's go into 2023 together. Like with all environmental action, this will be hard work - and it will be worth it. Knowing how urgent environmental crises are - and how passionate about action our supporters are - strengthens our resolve.

Thank You,

Alice Irene and the Ecology Ottawa team



## NEWS

### **Yellow Buses Must Go Green!**

We are proud to be working with [organizations across Canada](#) calling for diesel school buses to be replaced at their end of life with [electric school buses](#). The many [co-benefits of such a transition](#), mean that we can simultaneously protect vulnerable children's health, reduce greenhouse gas emissions and reduce transportation costs across the province. [Read here](#) about an Ontario school bus operator who received one electric school bus in the 2017 pilot and last year ordered 200 more electric school buses with the benefit of federal funding. Sign our petition asking for Ottawa council to work together with Ontario's provincial government to accelerate the transition of our school bus fleet.

[\*\*Sign the Petition\*\*](#)

### **Monitoring An Invisible Killer**

Ecology Ottawa was pleased to be able to share the [Breathe Easy Report](#) from our second program of air quality monitoring at the end of last year. Clean air is vital to our health and the report demonstrates [environmental inequity](#) right here in Ottawa. We are hopeful that we will be able to continue this essential monitoring program in 2023 - we will keep you posted! Read Matthew Adams, professor at the University of Toronto studying the effects of air contaminants on individuals in urban environments, saying that transportation is now the biggest source of [air pollution in Ontario](#).

### **Moving From Strength To Strength**

Our plans for 2023 include deepening our collaboration with the wonderful Peoples Official Plan (POP) coalition, to ensure that key City policies help make Ottawa the best city it can be from an environmental perspective, making sure that social justice is built

into City planning and that community engagement is at the heart of City processes. Check out the [new POP website here](#). We are currently working on the City budget process which you can [learn more about here](#) and [provide input into](#).

## **Council Watch is being revived!**

We believe it's critical that City Hall be held to account for its decisions. A few years ago, we created [Council Watch](#), a group of volunteers who attend Council and committee meetings, flag issues of ecological significance, write reports for the public, and recommend interventions for Ecology Ottawa or the public to take. With a new council installed, we're also reviving this program! As we combine forces and organize, keep an eye out for more news on this program—and if you'd like to join us, please contact the program's current coordinator [William van Geest](#).

## **Tree Report coming soon**

We [wrapped up](#) our tree program last fall, and our report on the program's last three years is almost finished! Please stay tuned for a summary of how many seedlings we distributed, where they went, and how the program impacted Ottawa's lives.



## **City of Ottawa Budget**

Have your say on Ottawa's upcoming budget. Submit your priorities to the City of Ottawa for the City Budget [here](#). Attend a Councillor led public consultation in your ward, dates and locations are listed [here](#).

## **Ontario Budget**

The Province of Ontario is also [seeking feedback](#) on its 2023 budget. You can do that by taking [a survey](#), sending [an email](#), or sending a written note (information [here](#)). We're disappointed that there's so little dealing with the climate crisis, and we encourage you to mention this in your feedback!

## **Wellington Street Closure**

One of the few benefits that followed from the Centretown occupation of last February was the closure to car traffic of Wellington Street in front of Parliament: what was a noisy, car-crammed road suddenly became peaceful and open for all to enjoy. Now tourists wander past the historical building, hockey tournaments are played, and

residents have a safe connection between Centretown and the Byward Market. (To be sure, deliveries, Parliamentary buses, and service vehicles still had access.) Unfortunately, some on City Council [want to bring cars back](#). If you want Wellington to remain open to people walking, biking, rolling, or just enjoying the views, we encourage you to take action:

- Write to [Councillor Tim Tierney](#), chair of the Transportation Committee (and CC [Mayor Sutcliffe](#) and [MP Yasir Naqvi](#), as well as [your own councillor](#))
- Make a delegation at [Transportation Committee on January 26](#) (reserve a spot by emailing [Christopher.Zwierzchowski@ottawa.ca](mailto:Christopher.Zwierzchowski@ottawa.ca))

## **New Zoning By-Laws**

The City is also working on New Zoning By-Laws and will be consulting this year. If the topic interests you, read on and sign up to get on their mailing list [here](#).

## **Carleton University Campus Master Plan**

Carleton University is updating its Campus Master Plan and seeking public input. On [the feedback website](#), you'll find a draft of the plan and a submission form, and more info [here](#). The deadline for submissions is January 30.

## **Urban Design Guidelines for Low-Rise Infill Housing**

The City of Ottawa is developing new comprehensive [Urban Design Guidelines for Low-rise Infill Housing](#) for approval by Council in 2023. Look for the issuance of draft guidelines sometime this winter.

## **Small grants available**

Is your environmental group looking for funding for 2023?

- The Ottawa chapter of the Awesome Foundation offers \$1,000 monthly to awesome Ottawa projects. Learn more and apply [here](#). No deadline.
- The TD Park People Grants program is offering awards of \$2,000 to groups wishing to hold three events (in-person or virtual) "that promote environmental education, sustainability and stewardship in Canada's parks and green spaces." Learn more and apply [here](#). The deadline is February 20.

## **Climate Change Solutions Survey**

Our friends at CAFES, Community Associations for Environmental Sustainability, want to learn more about what Ottawa residents think about climate change solutions. Take the [7-10 minute survey](#) and enter in a draw to win a giftcard to Jericho, Pure Kitchen or Loblaws.

## **City Shapes**

On January 19, former city councillor and 2022 mayoral candidate Catherine McKenney launched City Shapes, a shiny new non-profit organization dedicated to "building healthier, greener, and more vibrant cities." We'll be following this organization closely as it takes shape (pun intended ;).



### **Saturday, January 21, 2-4pm - Kanata Transit Forum - St. Paul's Anglican Church, 20 Young Road**

The first of several planned forums on transit taking place across the city and virtually, register [here](#).

### **January 25, 10m - Open Streets, Open Communities: Reclaiming Streets for People with 880Cities - online**

Jiya Benni from 880 Cities is hosting a session to explore how the shift toward pedestrian and cyclist oriented streets space can contribute to the improved livelihood of cities and the wellbeing of individuals. You can register [here](#).

### **Sunday, January 29, 2-4 pm - Exploring the Intersection between Art and Our Relationship to the Land - Biblio Wakefield Library**

Our Executive Director Alice Irene Whittaker will be hosting a community conversation with our neighbours over in Quebec about how the arts can support the local food shed in a way that enhances our physical, emotional and mental wellbeing. The farmers of *Sowing the Future* have inspired painting, photography and poetry about sustainable farming practices. Learn more [here](#).

### **February 9, 1pm - Francoconférence - Les changements climatiques**

A conference in French, on climate change by the Mouvement d'implication francophone d'Orléans (MIFO). The speaker is Raymond Leury, well known in Ottawa for his work on various climate files. Register [here](#).

### **January-February - 2023 Winter Web Series on Urban Forests - online**

Join Friends of Carlington Woods, Friends of Hampton Park and Tree Fest Ottawa for their [Winter Web Series](#) exploring various aspects of our urban forests.

## **Community Environment and Climate Calendar**

CAFES has created a [\*\*Community Environment and Climate Calendar\*\*](#) which you can add to your own calendar.

Stay up to date with all of our [events here!](#)



[\*\*Pick your lane — let's get the basics of bus service right\*\*](#) - Op-ed by Nick Grover of Free Transit Ottawa in The Ottawa Citizen

The Ottawa Citizen has published some op-eds from new Councilors in the last few weeks. Here are some who identified environmental priorities: [\*\*Lo: The case for 'on-demand' transit in Ottawa\*\*](#) , [\*\*Plante and Gauthier: Let's ensure we protect Ottawa's biodiversity\*\*](#) , [\*\*Carr: City of Ottawa has a special role in ending food insecurity\*\*](#) and [\*\*Brown: Why Ottawa should adapt a waste-to-energy plan\*\*](#). Stay tuned for more.

[\*\*Qui se soucie de l'environnement? Portrait de cinq «éco-types»\*\*](#) - Emily Kennedy in Le Droit

[\*\*Climate resolutions you can keep\*\*](#) - op-ed from Tom Shoebridge of the Perth Courier

An analysis in the Narwhal. Good to see what other cities are doing: [\*\*Can natural infrastructure help revitalize Winnipeg's downtown?\*\*](#)

And another great article from the Narwhal (noticing a trend?): [\*\*While you were on holiday, Ontario stripped conservation authority powers\*\*](#). Fatima Syed writes about two letters that the Ford government to conservation authorities on December 28 giving them only three days to make drastic changes to their operations and gutting their powers.

Ontario's Integrity Commissioner and Auditor General both announced this week that they will conduct [\*\*investigations into the Provincial government's decision\*\*](#) to open protected GTA Greenbelt lands up to housing development as part of their package of attacks on environmental protection which includes [\*\*Bill 23, which is a threat\*\*](#) to democracy, the environment, and affordable housing. The OPP are still deciding whether to launch their own investigation.

**P.S. Ecology Ottawa is powered by volunteers and donations. You can help sustain our programs and protect the local environment by making a donation today!** 

---

Les résolutions sont liées à la détermination : une ferme détermination à faire quelque chose. Une nouvelle année est l'occasion de rêver aux mois à venir et de prendre des résolutions pour les concrétiser.

Ici, nous rêvons d'une ville remplie d'arbres et regorgeant de pollinisateurs et de biodiversité. Une ville dont les habitants reconnaissent la gravité de la crise climatique et agissent en conséquence, en réduisant la dépendance aux combustibles fossiles et les émissions. Une ville préparée aux conditions météorologiques extrêmes, qui s'efforce d'être résiliente au changement climatique et où les voisins et les communautés s'entraident dans les moments difficiles. Une ville qui rejette l'étalement urbain et se concentre activement sur l'intensification et les quartiers à 15 minutes piétonniers et sociaux. Une ville où les citoyens sont pleinement conscients de la gravité des crises environnementales, mais qui, par l'éducation, l'engagement et la connexion, trouvent un sens à l'action environnementale. Ce rêve d'une capitale verte est le moteur de notre travail.

Bien que les dernières années nous aient appris que personne ne sait ce qu'une année va apporter, nous avons quelques résolutions pour Écologie Ottawa pour 2023. Vous pouvez lire [\*\*nos résolutions pour 2023 ici\*\*](#). En bref, nous décidons de :

- Construire un pouvoir à travers la ville - et la province - pour influencer le changement avec les preneurs de décision.
- Mener des campagnes et des programmes vitaux à fort impact qui font avancer notre vision d'une capitale verte, que ce soit les jardins communautaires de pollinisateurs, la science citoyenne qui surveille la pollution de l'air, l'électrification de la flotte d'autobus scolaires, etc.
- Approfondir la collaboration et partager davantage de ces histoires avec vous.
- Travailler à devenir une organisation centrée sur la justice
- Renforcer la communauté par des événements joyeux et significatifs.
- Développer notre nouveau pilier : Ville citoyenne

Et avant de nous lancer dans cette nouvelle et ambitieuse année, un grand merci à ceux qui ont fait des dons lors de notre campagne annuelle de collecte de fonds pour les fêtes à la fin de l'année 2022. Grâce à votre générosité, nous avons pu bénéficier d'un don de contrepartie de 5 000 \$, ce qui a assuré le succès de la campagne ! Les recettes permettront de faciliter un calendrier robuste d'initiatives pour 2023 et de

soutenir les programmes environnementaux locaux, la sensibilisation de la communauté et la défense des intérêts au niveau gouvernemental. Avec votre soutien, le travail de protection et de restauration de l'environnement local est possible.

Abordons 2023 ensemble. Comme pour toute action environnementale, ce sera un travail difficile - et il en vaut la peine. Savoir à quel point les crises environnementales sont urgentes - et à quel point nos partisans sont passionnés par l'action - renforce notre détermination.

Merci à vous,

Alice Irene et l'équipe d'Écologie Ottawa

## NOUVELLES

### **Les autobus jaunes doivent passer au vert !**

Nous sommes fiers de collaborer avec [des organisations de partout au Canada](#) qui font appel au remplacement des autobus diesel par [des autobus électriques](#) à la fin de leur vie utile. Les nombreux [avantages connexes d'une telle transition](#) (article du Capital Current) signifient que nous pouvons simultanément protéger la santé des enfants vulnérables, réduire les émissions de gaz à effet de serre et réduire les coûts de transport dans toute la province. [Lisez ici](#) le témoignage (en anglais) d'un exploitant d'autobus scolaires de l'Ontario qui a reçu un autobus scolaire électrique dans le cadre du projet pilote de 2017 et qui, l'année dernière, a commandé 200 autres autobus scolaires électriques en bénéficiant d'un financement fédéral. Signez notre pétition demandant au Conseil de la ville d'Ottawa de collaborer avec le gouvernement provincial de l'Ontario pour accélérer la transition de notre flotte d'autobus scolaires.

[Signer la petition](#)

### **Surveillance d'un tueur invisible**

Écologie Ottawa était heureux de pouvoir partager [le rapport Respirer sainement](#) de notre deuxième programme de surveillance de la qualité de l'air à la fin de l'année dernière. L'air pur est vital pour notre santé et le rapport démontre [une inégalité environnementale observée](#) ici même à Ottawa. Nous avons bon espoir de pouvoir poursuivre ce programme de surveillance essentiel en 2023 - nous vous tiendrons au courant ! Lisez Matthew Adams, professeur à l'Université de Toronto qui étudie les

effets des contaminants atmosphériques sur les individus en milieu urbain, déclarant que le transport est maintenant la plus grande source [de pollution atmosphérique](#) en Ontario.

## **De plus en plus fort**

Nos plans pour 2023 comprennent l'approfondissement de notre collaboration avec la merveilleuse coalition du Plan officiel populaire (POP), afin de s'assurer que les principales politiques de la Ville contribuent à faire d'Ottawa la meilleure ville possible d'un point de vue environnemental, en veillant à ce que la justice sociale soit intégrée à la planification de la Ville et que l'engagement communautaire soit au cœur des processus de la Ville. Consultez le nouveau site Web du POP [ici](#). Nous travaillons actuellement [sur le processus budgétaire de la Ville](#), sur lequel vous pouvez en apprendre davantage ici et [donner votre avis](#).

## **La Surveillance du Conseil est relancée !**

Nous pensons qu'il est essentiel que la mairie soit tenue responsable de ses décisions. Il y a quelques années, nous avons créé [Surveillance du Conseil](#), un groupe de bénévoles qui assistent aux réunions du Conseil et des comités, signalent les questions d'importance écologique, rédigent des rapports pour le public et recommandent des interventions à Écologie Ottawa ou au public. Avec un nouveau conseil en place, nous relançons également ce programme ! Au fur et à mesure que nous combinons nos forces et que nous nous organisons, surveillez les nouvelles de ce programme et si vous souhaitez vous joindre à nous, veuillez contacter le coordinateur actuel du programme, [William van Geest](#).

## **Rapport sur les arbres bientôt disponible**

Nous avons terminé notre programme sur les arbres l'automne dernier, et notre rapport sur les trois dernières années du programme est presque terminé ! Vous y trouverez un résumé du nombre de jeunes plants que nous avons distribués, de leur destination et de l'impact du programme sur la vie des Ottaviens.

## **POSSIBILITÉS D'ENGAGEMENT**

## **Budget de la Ville d'Ottawa**

Donnez votre avis sur le prochain budget de la Ville d'Ottawa. Soumettez vos priorités

à la Ville d'Ottawa pour le budget municipal [ici](#). Assitez à une consultation publique dirigée par un conseiller dans votre quartier. Les dates et les lieux sont indiqués [ici](#).

## Budget de l'Ontario

La province de l'Ontario sollicite également des commentaires sur son budget 2023. Vous pouvez le faire en répondant à un sondage, en envoyant un courriel ou en envoyant une note écrite (informations [ici](#)). Nous sommes déçus qu'il y ait si peu de mesures concernant la crise climatique, et nous vous encourageons à le mentionner dans vos commentaires !

## Fermeture de la rue Wellington

L'un des rares avantages qui ont découlé de l'occupation du centre-ville en février dernier a été la fermeture à la circulation automobile de la rue Wellington devant le Parlement : ce qui était une route bruyante et encombrée de voitures est soudainement devenue paisible et ouverte à tous. Aujourd'hui, les touristes se promènent devant le bâtiment historique, des tournois de hockey sont organisés et les résidents disposent d'un lien sûr entre le centre-ville et le marché By. (Pour être sûr, les livraisons, les autobus parlementaires et les véhicules de service avaient toujours accès). Malheureusement, [certains membres du conseil municipal veulent ramener les voitures](#). Si vous voulez que Wellington reste ouverte aux personnes qui marchent, font du vélo, roulent ou simplement profitent de la vue, nous vous encourageons à agir :

Écrivez au [Conseiller Tim Tierney](#), Président du Comité des transports (et envoyez une copie au [Maire Sutcliffe](#) and au député [Yasir Naqvi](#), ainsi que [votre propre conseiller](#))

Formez une délégation au [Comité des transports](#) le 26 janvier (réservez votre place en envoyant un courriel à [Christopher.Zwierzchowski@ottawa.ca](mailto:Christopher.Zwierzchowski@ottawa.ca)).

## Nouveaux règlements de zonage

La Ville travaille également sur de nouveaux règlements de zonage et procédera à des consultations cette année. Si le sujet vous intéresse, lisez ce qui suit et inscrivez-vous à leur liste de diffusion [ici](#).

## Plan directeur du campus de l'Université Carleton

L'Université Carleton met à jour son plan directeur du campus et sollicite l'avis du public. Sur le [site web des commentaires](#), vous trouverez une ébauche du plan et un formulaire de soumission, et plus d'informations [ici](#). La date limite pour les soumissions est le 30 janvier.

## Lignes directrices de conception urbaine pour les habitations intercalaires de faible hauteur

La Ville d'Ottawa élabore de nouvelles lignes directrices exhaustives en matière d'esthétique urbaine pour les habitations intercalaires de faible hauteur en vue de leur approbation par le Conseil en 2023. Pour en savoir plus, cliquez [ici](#). Attendez-vous à la publication de l'ébauche des lignes directrices au cours de l'hiver.

## Petites subventions disponibles

Votre groupe environnemental cherche-t-il des fonds pour 2023 ?

La section d'Ottawa de [l'Awesome Foundation](#) offre 1 000 \$ par mois à des projets géniaux à Ottawa. Apprenez-en davantage et faites une demande ici. Pas de date limite.

Le programme de la banque TD Bourses Amis des parcs offre des subventions de 2 000 \$ aux groupes qui souhaitent tenir trois événements (en présentiel ou en virtuel) qui ' favorisent l'éducation à l'écologie, au développement durable et à l'entretien des parcs et espaces verts du Canada'. [Apprenez-en davantage et postulez ici](#). La date limite est le 20 février.

## Enquête sur les solutions au changement climatique

Nos amis du CAFES (Community Associations for Environmental Sustainability) veulent en apprendre davantage sur ce que les résidents d'Ottawa pensent des solutions aux changements climatiques. Répondez [au sondage d'une durée de 7 à 10 minutes](#) et participez au tirage d'une carte-cadeau à Jericho, Pure Kitchen ou Loblaws.

## City Shapes

Le 19 janvier, l'ancienne conseillère municipale et candidate à la mairie de 2022, Catherine McKenney, a lancé City Shapes, une toute nouvelle organisation à but non lucratif qui se consacre à la "construction de villes plus saines, plus vertes et plus dynamiques". Nous suivrons de près cette organisation au fur et à mesure qu'elle prendra forme (jeu de mots voulu ;).



## Samedi 21 janvier, de 14 h à 16 h - Forum sur le transport en commun à Kanata - Église anglicane St. Paul, 20, chemin Young

Le premier de plusieurs forums sur le transport en commun prévus dans la ville et virtuellement, [inscrivez-vous ici](#).

## **25 janvier, 10 h - Rues ouvertes, communautés ouvertes : Reclaiming Streets for People avec 880Cities - en ligne**

Jiya Benni de 880 Cities organise une session pour explorer comment le passage à un espace de rue orienté vers les piétons et les cyclistes peut contribuer à l'amélioration des moyens de subsistance des villes et au bien-être des individus. Vous pouvez [vous inscrire ici](#).

## **Dimanche 29 janvier, 14 h à 16 h - Explorer l'intersection entre l'art et notre relation à la terre - Bibliothèque Biblio Wakefield**

Notre directrice générale, Alice Irene Whittaker, animera une conversation communautaire avec nos voisins du Québec sur la façon dont les arts peuvent soutenir la production alimentaire locale de manière à améliorer notre bien-être physique, émotionnel et mental. Les agriculteurs de Sowing the Future ont inspiré des peintures, des photographies et des poèmes sur les pratiques agricoles durables. [Apprenez-en davantage ici.](#)

## **9 février, 13h - Francoconférence - Les changements climatiques**

Une conférence en français, sur les changements climatiques par le Mouvement d'implication francophone d'Orléans (MIFO). Le conférencier est Raymond Leury, bien connu à Ottawa pour son travail sur divers dossiers climatiques. [Inscrivez-vous ici.](#)

## **Janvier-février - 2023 Série Web d'hiver sur les forêts urbaines - en ligne**

Joignez-vous aux Amis de Carlington Woods, aux Amis du parc Hampton et à Tree Fest Ottawa pour [leur série Web d'hiver](#) explorant divers aspects de nos forêts urbaines.

## **Calendrier communautaire sur l'environnement et le climat**

Le CAFES a créé un calendrier communautaire sur l'environnement et le climat que vous pouvez ajouter à votre propre calendrier. [Voir le calendrier ici.](#)

Restez au courant de tous nos événements [ici](#) !



[Pick your lane - let's get the basics of bus service right](#) - Éditorial de Nick Grover de Free Transit Ottawa dans le Ottawa Citizen.

Le Ottawa Citizen a publié quelques articles d'opinion de nouveaux conseillers au cours des dernières semaines. En voici quelques-uns qui ont identifié des priorités environnementales : [Lo: The case for 'on-demand' transit in Ottawa](#) , [Plante and Gauthier: Let's ensure we protect Ottawa's biodiversity](#) , [Carr: City of Ottawa has a special role in ending food insecurity](#) and [Brown: Why Ottawa should adapt a waste-to-energy plan](#). Restez à l'écoute pour en savoir plus.

**Qui se soucie de l'environnement ? Portrait de cinq "éco-types"** - Emily Kennedy dans Le Droit

**Climate resolutions you can keep**- éditorial de Tom Shoebridge du Perth Courier.

Une analyse dans le Narwhal. Il est bon de voir ce que font les autres villes : [Can natural infrastructure help revitalize Winnipeg's downtown?](#)

Et un autre article de fond dans le Narwhal (vous remarquez une tendance ?): [While you were on holiday, Ontario stripped conservation authority powers](#). Fatima Syed parle de deux lettres que le gouvernement Ford a envoyées aux offices de protection de la nature le 28 décembre, leur donnant seulement trois jours pour apporter des changements radicaux à leurs activités et les privant de leurs pouvoirs.

Le commissaire à l'intégrité et le vérificateur général de l'Ontario ont tous deux annoncé cette semaine [qu'ils mèneront des enquêtes](#) sur la décision du gouvernement provincial d'ouvrir les terres protégées de la ceinture verte de la Région du grand Toronto à la construction de logements, dans le cadre de ses attaques contre la protection de l'environnement, dont le projet de loi 23, qui est une menace pour la démocratie, l'environnement et le logement abordable. La Police provinciale de l'Ontario n'a pas encore décidé si elle allait lancer sa propre enquête.

---

**P.S. Écologie Ottawa est alimenté par des bénévoles et des dons. Vous pouvez aider à soutenir nos programmes et à protéger l'environnement local en faisant un don aujourd'hui !** 

---

Écologie Ottawa reconnaît que ses efforts pour protéger l'environnement se déroulent sur les territoires traditionnels non cédés et non soumis du peuple algonquin Anishinaabe. En tant qu'organisation et en tant qu'individus dédiés à l'environnement et à la justice, nous sommes profondément reconnaissants envers les peuples autochtones pour leur gestion continue de ces terres depuis des temps immémoriaux. Nous reconnaissons que nous sommes engagés dans un processus de vérité et de réconciliation. Nous nous engageons à écouter, à apprendre et à travailler pour décoloniser nos efforts en vue de créer des environnements sains et durables pour

tous les peuples.

---

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to [susan.hickman@ecologyottawa.ca](mailto:susan.hickman@ecologyottawa.ca).

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).